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Orban: Urmeaza sa dezbatem îmbunatatirea PNRR, astfel încât sa corespunda

exigentelor Comisiei Europene

Presedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat luni ca Planul National de Redresare si Rezilienta (PNRR) va

fi adaptat la observatiile Comisiei Europene, astfel încât sa fie îmbunatatit si aprobat cât mai repede posibil.

 

"În functie de aceasta prima parte a discutiilor care au avut loc, vom discuta chiar astazi. Domnul presedinte Klaus

Iohannis a convocat o întâlnire la Palatul Cotroceni la ora 16,00, în care o sa avem o prima discutie legata de

PNRR si o sa trebuiasca sa adaptam planul national si sa-l îmbunatatim, astfel încât el sa poata fi transmis si

aprobat cât mai repede posibil. Nu împartasesc modul în care a fost transmis în opinia publica. Toate planurile

nationale de rezilienta au fost confruntate în cursul negocierilor cu Comisia Europeana cu observatii, puncte de

vedere, sunt anumite lucruri pe care Comisia considera ca trebuie pregatite mai serios, sunt anumite tipuri de

finantari în care Comisia a exprimat puncte de vedere si a pus niste întrebari. Este un document care este supus

îmbunatatirii si urmeaza sa dezbatem în coalitie si la nivel guvernamental îmbunatatirea acestui plan national,

astfel încât sa corespunda exigentelor Comisiei Europene", a spus Orban dupa sedinta Biroului Executiv al PNL.

 

El a fost întrebat cu privire la anumite reprosuri care au fost exprimate în sedinta conducerii PNL cu privire la

ministrul Investitiilor si Proiectelor Europene, Cristian Ghinea.

 

"Discutia a fost legata de fiecare subiect în parte, ca trebuie asigurat suport tehnic din partea ministerelor de linie

în cursul negocierilor atunci când exista anumite cereri precizatoare sau anumite puncte de vedere care sunt

exprimate de la nivelul Comisiei Europene", a afirmat Orban.

 

Presedintele PNL a subliniat ca obiectivul este ca PNRR sa fie adus într-un termen cât mai scurt posibil "în

canoanele" stabilite de Comisia Europeana.

 

"În anumite puncte unde au existat rezerve la nivelul Comisiei Europene sa îmbunatatim argumentatia si sustinerea

proiectelor pe care noi le consideram importante pentru România a fi finantate prin PNRR. (...) Nu numai pe

irigatii. Sunt discutii legate de cele 600 de milioane pe care noi ne-am propus sa le alocam pentru înfiintarea de

distributii de gaz, unde au existat discutii tehnice care trebuie clarificate privitoare la utilizarea hidrogenului în

aceste retele de gaz, chestiuni tehnice care pot fi solutionate. În privinta legata de investitiile în sistemele de

irigatii, anul trecut am avut seceta si am vazut ce înseamna vulnerabilitatea agriculturii românesti la astfel de

situatii extreme. Ne-am confruntat cu seceta si este evident pentru oricine ca este necesar sa facem investitii în

sistemul de management al apei, care cuprinde nu numai irigatiile, cuprinde desecari, drenaje si alte investitii care

sunt necesare. Problema este sa convingem la nivelul Comisiei Europene ca aceste proiecte tehnice pe care le

utilizam nu afecteaza mediul, ci dimpotriva, au un efect favorabil asupra mediului, plus ele sunt legate de un

obiectiv foarte important, securitatea alimentara, care trebuie asigurata chiar în conditiile în care schimbarile

climatice pot sa afecteze productiile agricole", a mai spus Orban.

 

Liderul PNL s-a declarat convins ca ministrul Cristian Ghinea a încercat sa sustina PNNR în forma propusa la

Bruxelles.

 

"Nu am îndoieli legate de acest subiect si probabil a fost confruntat cu anumite situatii în care poate era nevoie de

o fundamentare tehnica mai buna pe anumite propuneri de proiecte pe care noi le-am introdus acolo. Sunt si alte

puncte unde Comisia Europeana manifesta un punct de vedere critic sau manifesta o oarecare opozitie. Pe de alta

parte, negocierile sunt în curs, nu trebuie sa tragem concluzii, nu trebuie sa spunem ca aia e finantabila, aia nu e

finantabila. Vedem în ce masura putem asigura suportul tehnic pentru a sustine si a argumenta acele proiecte pe

care noi le consideram foarte importante pentru asigurarea rezilientei economiei si societatii românesti si

page 1 / 2



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2021-04-26 13:44:26

negocierile continua. (...) Parerea mea este ca oricând are nevoie de suportul tehnic al vreunui minister, orice

minister este gata sa asigure acest suport tehnic suplimentar în negociere", a mai afirmat el.

 

El a subliniat ca în PNRR au fost alocati bani în functie de prioritati.

 

"România are nevoie ca de aer de modernizarea infrastructurii de transport", a evidentiat Orban, care a adaugat ca

cele mai multe dintre proiectele de autostrazi cuprinse în PNRR au documentatii tehnico-economice finalizate sau

aproape finalizate.

 

Presedintele PNL a fost întrebat si daca mandatul ministrului Ghinea este conditionat de succesul negocierilor de

la Bruxelles.

 

"Elaborarea PNRR este un efort comun, care este facut de Guvern, dar nu numai de Guvern, au fost implicati

foarte multi actori sociali, institutionali, autoritatile locale, organizatii profesionale, patronale în elaborarea acestui

plan si implicit vor fi implicate în continuare, astfel încât sa punem pe masa Comisiei un PNRR care sa fie extrem

de benefic pentru România", a raspuns el.

 

Despre anuntul presedintelui PSD, Marcel Ciolacu, ca va propune colegilor din partid declansarea unei greve

parlamentare, daca Planul National de Redresare si Rezilienta nu va fi prezentat în Parlament, Orban a replicat ca

PSD "este în greva parlamentara".
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